

Press Release

Directorate of Communication

Ref: 953b10

Tel. +33 3 88 41 25 60

Fax +33 3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

The role of judges in the enforcement of judicial decisions

Strasbourg, 09.12.2010 – The Consultative Council of European Judges (CCJE) of the Council of Europe has adopted Opinion No. 13 on the role of judges in the enforcement of judicial decisions which is an essential element of the functioning of a State, based on the rule of law.

The CCJE drafted the Opinion on the basis of replies received from 32 member States to a questionnaire. The replies from most of the member States show numerous obstacles to an efficient and appropriate enforcement of judicial decisions. These obstacles concern civil, administrative and criminal matters.

The Opinion proposes concrete criteria in order to increase the role of the judge concerning the enforcement of judicial decisions. This is essential for citizen's trust in justice and plays also an important role in the right to a fair trial guaranteed by the European Convention of Human Rights (Article 6 of the ECHR).

The role of the judge has been examined concerning the enforcement of civil, administrative and criminal court decisions, as well as in the international field referring, in particular, to execution of ECHR judgements.

[Opinion No. 13 on the role of judges in the enforcement of judicial decisions](#)

Le rôle des juges dans l'exécution des décisions judiciaires

Strasbourg, 09.12.2010 – Le Conseil Consultatif des Juges Européens (CCJE) du Conseil de l'Europe a adopté l'avis n°13 sur le rôle des juges dans l'exécution des décisions judiciaires, élément essentiel du fonctionnement d'un Etat fondé sur la primauté du droit.

Le CCJE a rédigé l'avis sur la base des 32 réponses des Etats à un questionnaire. Les réponses de la plupart des Etats membres identifient de nombreux obstacles à une exécution des décisions de justice efficace et appropriée. Ces obstacles concernent les matières civiles, administratives et pénales.

L'avis propose des critères concrets pour améliorer le rôle du juge dans l'exécution des décisions de justice. Elle est essentielle à la confiance du citoyen dans l'autorité du pouvoir judiciaire. Elle représente un aspect vital de l'indépendance de la justice et fait partie intégrante du droit à un procès équitable garanti par la Convention Européenne des Droits de l'Homme (Article 6 de la CEDH).

Le rôle du juge a été examiné tant en ce qui concerne l'exécution des décisions de justice civiles, administratives et pénales que dans le domaine international à travers notamment l'exécution des arrêts de la CEDH.

[Avis N° 13 sur le rôle des juges dans l'exécution des décisions judiciaires](#)

To receive our press releases by e-mail, contact: Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.